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Zápis z 3. jednání Komise protidrogové (KP) konaného dne 29. 5. 2023 
 
Jednání bylo zahájeno v 16:00 hodin. Jednání řídil předseda komise Mgr. Matěj Štěpánek, 
který přivítal přítomné členy a konstatoval, že komise je usnášeníschopná.   
 
Přítomni: Mgr. Matěj Štěpánek, JUDr. Jaromír Badin, Mgr. Michal Kočí, p. David Krůta, 
Mgr. Pavel Mareš, p. Mikuláš Pobuda, Mgr. Ondřej Počarovský, Mgr. Josef Zběhlík  
 
Nepřítomni:  PaedDr. Martina Richterová Těmínová Mgr. Stanislav Šimek, Mgr. Jan Žufníček - 
omluveni 
 
Hosté: dle prezenční listiny  
 
Určení ověřovatele 
 
Předseda komise navrhl jako ověřovatele zápisu M. Pobudu.  
 
Hlasováno o navrženém ověřovateli.   
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 
 8 0 0 

 
 
Schválení programu 3. jednání KP 
 
Předseda komise přednesl návrh programu:   
 

1. Informace o výsledcích jednání ve věci umístění Kratomatu na území MČ Praha 10 
2. Koncepční dokumenty HMP v oblasti protidrogové politiky  
3. Různé  

 
Hlasováno o programu ve výše uvedené podobě:  
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 
 7 0 0 

 
 

 
 

1. Informace o výsledcích jednání ve věci umístění Kratomatu na území MČ Praha 10 
 
Předseda komise informoval o jednání se zástupci Úřadu vlády ČR. Koncem dubna měl jednání 
s Ing. Kiššovou, ředitelkou odboru protidrogové politiky, P. Plevou a dalším zástupcem odboru 
protidrogové politiky. Ti informovali, že připravují legislativní rámec. Ten by měl reagovat i na 
situaci, kterou jim předseda KP popsal. Byla mu představena legislativa, kterou chtěli stihnout 



P10- 257622/2023 

2 
  

do konce dubna a záměr je, aby byla platná od začátku příštího roku (2024). Všechny nové 
látky budou díky novelizaci ověřovány rychlým risk assessmentem, který určí, do jakého 
seznamu budou zařazeny (omezené – psychomodulační látky, či zakázané). Na seznamy se 
látky dostanou v desítkách hodin, netřeba složitého legislativního procesu.  Látky na seznamu 
„Omezené“ (psychomodulační) nebudou  moci být prodávány nezletilým, nebudou se moci 
prodávat v automatech, nebude se na ně smět dělat reklama. Cílem novelizace je poté látky 
typu kratom či HHC udržet na seznamu psychomodulačních látek (omezené), mít tak alespoň 
nějakou kontrolu nad distribucí a zamezit tak vzniku černého trhu (platí často pro látky 
zakázané). Bavili se také, jak by mohla pomoci Praha 10. Padl nápad, že by Praha 10 mohla 
podporovat směrem ke Svazu měst a obcí – ti chtějí, aby na seznamu zakázané byly všechny 
látky. Úřad vlády by uvítal, abychom podpořili novelu tak, jak je připravená, nikoliv tu 
„přísnou“.  Předseda komise tuto informaci bude tlumočit panu starostovi.  
  
Diskuse: Mgr. Mareš 
 

2. Koncepční dokumenty HMP v oblasti protidrogové politiky  
 

Členům KP byly předem rozeslány koncepční materiály. Konkrétně se jednalo o:  
 

- Materiál schválený ZHMP – „Strategie hl. m. Prahy pro oblast závislostního chování 
na období 2022-2027“  

- Materiál schválený ZHMP –  „Optimální síť adiktologických služeb v Praze 
- Materiál schválený RMHP – "Místa místní pomoci"  

 
Předseda KP popsal ve stručnosti jednotlivé dokumenty. Zaměření jednání na optimální síť. 
Zde je jasná snaha o rovnoměrnější rozdělení kapacit mezi jednotlivé městské části.  
 
K tomu proběhla prvotní diskuse: Mgr. Štěpánek, Mgr. Počarovský, JUDR. Badin, p. Krůta, 
Mgr. Mareš, Mgr. Zběhlík, Mgr. Kočí, MgA. Kašpar    
 
Shoda panuje v tom, že popsaný stav je „ideální“, ale pravděpodobně nikdy nenastane. Narazí 
to nejen na neochotu jednotlivých městských částí, ale i nemožnost tolik zařízení personálně 
obsadit (poukázáno např. na nedostatek psychiatrů a pedopsychiatrů). Stále se bude též vracet 
debata k aplikačním místnostem, které z tohoto materiálu zcela vypadly. Shoda taktéž panuje 
na potřebě vyjádření (případném realistickém „protinávrhu“ MČ Praha 10 k tomuto ideálnímu 
magistrátnímu návrhu. Členové komise posléze v každém případě akcentovali nutnost dobré 
komunikační strategie a synchronizace nejen s ostatními městskými částmi, ale i zástupci PČR 
a MPČR. Jako případové studie byly probrány řešení různých MČ, například P5 a P12. 
 
V tomto ohledu byla opět konstatována potřeba zřízení pozice protidrogového koordinátora 
v KS, který by mohl realisticky porovnat možnosti a kapacity MČ Praha 10 vůči magistrátnímu 
návrhu – jednání o pozici koordinátora a následné vypsání výběrového řízení je na dobré cestě.  
 
16:51 odchod na jiné jednání Mgr. Zběhlík 
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3. Různé  
 
Připomenuto, že tři členové KP jsou i v magistrátní komisi. Toho je možné využít.  
Předseda informoval členy, že další jednání komise proběhne v září, termín zašle. 
Předseda informoval členy o magistrátním Přehledu projektů v grantovém řízení v oblasti 
prevence kriminality na rok 2023, který se náplně komise dotýká.   
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a jednání ukončil v 17:00 hodin.   
 
 
 
Mikuláš Pobuda       Mgr. Matěj Štěpánek  
ověřovatel zápisu       předseda Komise protidrogové   
 
 
Pavel Petřík       
tajemník Komise protidrogové  
 
 
V Praze 19. 6. 2023 


